
Tisztelt Városvédő és –Szépítő érzületű megjelentek! 

Tiszteletbeli elnökünk visszatekintésében történelmi pillanatként, a kor körülményeihez képest 

idejekorán sikerre vitt kezdeményezésnek értékelte egyesületünk 1987-es újjáalakulását.  

 

Első elnökünk, dr. Szabó Lajos tanár úr sikeresen állt élére az évekig szervezett helytörténeti 

gyűjtőmunka és a városfotózáson résztvevők segítségével már az előző néhány évben mélyen 

„megfertőződött” lokálpatrióták kezdeményezésének. Az egyesület megalakulását jól előkészítette az a 

több szálon futó szervezőmunka is, amely 1987 előtt már városi jelentőségű néprajzi, antropológiai 

felméréseket, a kisterenyei vasútvonal centenáriumára szervezett megemlékezést is eredményezett. 

Összességében ezek a tevékenységek egyre inkább ráirányították az arra érzékeny lakosok figyelmét 

egy helyi értékvédő, értékteremtő csoport létrehozására. 

 

Azt is hallhattuk azonban néhány perccel ezelőtt, hogy a helytörténeti, városszépítő tevékenységet végző 

emberek civil (akkori néven társadalmi) szervezetté alakulása még egyébként elismert munkájuk 

ellenére is nehezen volt elfogadható az akkori hatalom számára. A lelkes, nagy tudást, tapasztalatot 

megtestesítő csoport egyesületté alakulásához egy minden követ megmozgató, lehetetlent nem ismerő 

szervezőre is szükség volt. Fekete Imre, aki az első elnökség tagja is lett, ilyen személynek bizonyult. 

A helyi és magasabb szintű engedélyeket kijárva, az egyesületnek emblémát tervezve, megbeszéléseket 

szervezve és vezetve alakította ki azt a helyzetet, melyben már különösebb hatalmi ellenállás nélkül, 

szabad akaratából dönthetett úgy 45 felnőtt, városát szerető, azért tenni akaró ember, hogy megalakítja 

a Kisújszállási Városvédő és –Szépítő Egyesületet. Még a város címerének használatára is engedélyt 

kaptak. 

 

Ne feledkezzünk meg arról sem, hogy a megalakuláskor 94fő ifjú városvédő is vállalta a tagságot, akiket 

szintén tagnak tekinthetünk, bár életkorukból adódóan nem lehettek teljes jogú aláírói a belépési 

nyilatkozatnak. Az ifjúsági szakosztályban iskolánként szerveződve, valamint a városszépítő táborban 

pedagógusok irányításával tevékenykedtek, kimutatásaink szerint közülük 16 fő ma is aktív városvédő, 

az alapítói elveket felnőttként is vállalja, két fő már elnökségi tag is. 

 

Az egyesületnek megalakulásától kezdve óriási erőt és alkalmazkodó képességet adott, hogy tagjai 

mindenféle életkorú, képzettségű, érdeklődésű személyek voltak. Így az is előfordult az évek alatt, hogy 

elköltöztek, vagy más szervezetbe lépve ott váltak aktív taggá, esetleg kiléptek egyesületünkből. Egy 

dolog közös azonban mindegyikükben, hogy a városukért mind a mai napig aktívan igyekeznek tenni, 

és a tagságon kívüli városi lakosságot is erre ösztönzik.  

 

Az alapító felnőttek közül 16 fő jelenleg is tagunk, összesen 27 fő él még az 1987-es 45-ből, őket mind 

meghívtuk mai rendezvényünkre. Sajnos van, aki nem tudott eljönni, többen további erőt és sikereket 

kívánva üdvözlik az ünnepi közgyűlés tagjait. 

 

Tisztelettel felkérem Tatár Zoltán elnök urat, hogy nevük elhangzása után emléklap átadásával 

köszöntse az 1987-ben alakult egyesület jelen lévő alapító tagjait. 

 
 
Fekete Imre 

Bakondi József 

Bana Sándor 

Bana Sándorné dr. † 

Domján Lászlóné 

Dr. Ducza Lajos 

Dr. Szabó Lajos † 

Dr. Tóth Albert 

Dr. Varga Zoltán 

Fekete József † 

Galambos Tamás † 

Gyárfási Istvánné 

H. Tóth István † 

Kecze István 

Kerekes Sándor 

 

 

 

Kis Péter 

Kovács Kálmán 

Kovács Kálmánné 

Kozák Istvánné 

Laskovics János 

Mészárovics Imre 

Nagy Gy. Róza 

Nagy István 

Nagy Zoltán † 

Oros Pál † 

Ö. Tóth Lajosné 

Papi Lajos 

Papp Gyula 

Papp Gyula † 

Papp Gyula † 

 

 

 

Pereszlényi Endréné 

Ráczné Vatai Erzsébet 

Szenti Ernő 

Szöllősi Sándor 

Tokár István 

Toroczkayné Kovács Gabriella † 

Tóth Endre † 

Tóth József † 

Tóth Józsefné Kárai Anikó 

Zsoldos István † 

 

Szövetség Áfész 

Városgazdálkodási Vállalat 

Vas-, Fa- és Építőipari Szövete



 


